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Fotografie použité v publikaci jsou z portálu Ďáblice.cz a Ďáblických zpravodajů.   

Navázali jsme na vše dobré, co naši rodiče, prarodiče a vůbec všechny předcházející
generace Ďábličáků vykonali, ale také jsme se začali na naši obec dívat nově. 

Ďáblice jsou aktivní a tvořivou městskou částí i dobrým domovem. 

Je nám ctí být u toho.

Děkujeme.
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Vážené dámy a pánové, milí sousedé,

vítám vás u prohlídky Ďáblic 2010 až 2018.
Pojďme prostřednictvím fotografií a slov nahléd-
nout okénkem uměleckého kováře Vládi Sailera,
co všechno jsme společně za osm let prožili.

Nedávno jsme si filmem Náměstí, výstavou
a sousedskými slavnostmi Zažít město jinak připo-
mínali Ďáblice od 1. republiky do začátku nového
tisíciletí. A na tomto místě přinášíme pohled nový,
na „nové“ Ďáblice. Mnohé se nám do této publi-
kace nevešlo. Mnohé zde není řečeno ani uká-
záno. Mějte, prosím, pro tuto zkratku pochopení. 

Sám vím, jak snadno zapomínáme, a tak jsme
pro nás všechny dohledali fotografie z doby, kdy
dnešní náměstí bylo jen jámou, ruinami, místem
ničeho, co nepatří nikomu. Nikomu? NE, to místo
patří budoucnosti, snu o náměstí, který se po-
stupně naplňuje. O tom je prvních několik stran.

Život náměstí tvoří lidé svou přítomností. Ti, kteří
se tímto místem pohybují, využívají služeb a růz-
ných příležitostí, jež se tu trvale nachází nebo naší
přítomností vznikají. I to jsme chtěli vyjádřit. 

Samostatnou linkou vzpomínek je obnova i za-
kládání nových tradic, do kterých bylo vloženo ne-
uvěřitelné množství energie a osobního času.
Před všemi, kteří se na tom podíleli, „smekám svůj
duševní cylindr“, jak říkával herec Miloš Kopecký. 

Do tajemné Zahrady na straně 14 až 15 vás na-
láká čísi ruka. Dotýká se (pro mne symbolicky) kliky
u vstupních vrat ve tvaru ptáčka. Kdo to může být?
Pro mne je to kandidát/ka na dalšího čestného

občana Ďáblic. Kdo je tím prvním, se dozvíte na
straně 22.

Slovo „komunitní“ se používá až nad míru, ale
je velmi výstižné. Proto jsme ho použili i my pro
nejobsáhlejší část publikace. Ďáblice na vlnách
pospolitosti prostě žijí, sociální pomoc i vzájem-
ná seniorská spolupráce se rozvíjí, jak je zřejmé
z kapitoly Komunitní život na stranách 14 až 29.

Připomínáme si také, co se v Ďáblicích nestalo.
Dobrovolně se k tomu přiznáváme na str. 30 až 32.

Plujeme na vlně pospolitosti, která nám přináší
radost, nová setkávání, mnoho inspirace a po-
učení. Rozsvítili jsme Ďáblice je proto název kapi-
toly na str. 40 až 41.

Ďáblice se rozsvěcují pro vás a s vámi. Svítíme
si na cestu k budoucnosti. Jaká asi bude? Mnohé
máme sami v rukou.

PRAHA ĎÁBLICE
2010–2018
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Nahlédněte...
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Nejprve nebylo nic a hledalo se, 
jak prázdno zaplnit
Touha lidí mít v Ďáblicích náměstí vedla k časosběrnému dokumentu o hledání, jakou funkci by centrum
Ďáblic mělo plnit. Promítání dokumentárního filmu Pavla Kouteckého 12. 9. v novém kinosále byl před-
premiérou slavnostního otevření nového Obecního domu 15. 9. 2018.
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JAK VZNIKALO ĎÁBLICKÉ CENTRUM
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ŽÁCI CHTĚLI, ABY NÁMĚSTÍ PLNILO
TRADIČNÍ FUNKCI: VEŘEJNÝ 
PROSTOR K VZÁJEMNÉMU

SDÍLENÍ.

DĚTI DÁVALY PŘEDNOST
OSVĚDČENÝM FORMÁM NÁMĚSTÍ
A NE FUTURISTICKÝM.

Představy dětí
překvapily

V případě Ďáblic si pod pojmem „náměstí“ nepřed-
stavujeme to klasické historické, starými domy
a kostelem sevřené náměstí. V našem případě je
nutné tento prostor chápat volněji. Jeho podoba se
bude utvářet mnoho let i prostřednictvím našich
dětí. Vytváříme společně skutečné a funkční „cen-
trum“ obce.
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JAK VZNIKALO ĎÁBLICKÉ CENTRUM

DĚTSKÉ MODELY MĚLY VESELÉ BARVY JAKO
SYMBOL, ŽE DĚTI VNÍMAJÍ SPOLEČNĚ SDÍLENÝ
VEŘEJNÝ PROSTOR JAKO NĚCO RADOSTNÉHO.

SOUČÁSTÍ MNOHA VÝTVORŮ
OD DĚTÍ BYLO KINO

A CUKRÁRNA JAKO PROSTOR
PRO SDÍLENÍ ZÁŽITKŮ

S KAMARÁDY. OBOJÍ SE
V NOVÉ PODOBĚ STALO

SKUTEČNOSTÍ.
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Žáci používali neotřelé vyŕazové prostředky, ve-
selé organické tvary a barvy. Silny ́důraz dávali na
prvek společného užívání veřejného prostoru
s druhyḿi. Součástí řady dětskyćh projektů bylo
jakési kino, které má v daném místě svoji tradici
a děti ho vnímají ne jako sezení ve tmě s popkor-
nem v ruce, ale jako prostor pro společné zážitky
s kamarády. Dětské projekty také potvrdily názor,
že nám chyběl vhodný prostor pro setkávání
mládeže, která již vyrostla z dětských hřišť, pro
kterou ale prostor Ďáblic ještě není příliš těsný.
Prostor setkávání a komunitních aktivit si rovněž
přáli senioři a maminky s malými dětmi.

ZE 3 STRAN UŽ NÁMĚSTÍ PULSUJE

– PRŮBĚŽNĚ ŘEŠIT JIŽNÍ STRANU NÁMĚSTÍ
VČETNĚ NAVAZUJÍCÍHO ZELENÉHO
PÁSU MEZI HVĚZDÁRNOU A NÁMĚSTÍM

– OPRAVIT STARÝ OBECNÍ DŮM
NA CENTRUM SLUŽEB S LÉKÁRNOU,
PRAKT. LÉKAŘEM A FYZIOTERAPEUTY 

– PARKOVÉ ÚPRAVY S VÝSADBOU   
STROMŮ, ESTETICKÉ ZÁSAHY
DO PROSTORU VČETNĚ UMĚLECKÝCH 
INSTALACÍ (ZVAŽUJEME I VODNÍ PRVKY)

PLÁNUJEME

NA VÝCHODNÍ STRANĚ PROKOUKLA BATTIS-
TOVA CIHELNA, VE KTEROU UŽ MNOZÍ
NEVĚŘILI A JEJÍŽ KOMÍN SE ZDÁL OHYZDNÝM.
DNES DO RESTAURACE UVNITŘ NÍ JEZDÍ
LIDÉ Z CELÉ PRAHY. NA ZÁPADNÍ STRANĚ TO
ŽIJE V KC VLNA. NA SEVERU OHRANIČUJE
NÁMĚSTÍ BÍLÝ DŮM, ZE KTERÉHO JE
SPRAVOVÁNA OBEC, ROZNÁŠÍ SE POŠTA
A ORDINUJE A V NĚMŽ BUDE NABÍZENO
MNOHO DALŠÍCH KULTURNÍCH
A SOCIÁLNÍCH SLUŽEB. 

Podoba a velikost
budoucího náměstí
je již zřejmá
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OBECNÍ DŮM

Úřadujeme v novém
Aby Ďáblice neinvestovaly do něčeho, co nepři-
nese do vymezeného prostoru život, tak jsme v ty-́
mu věnovali mnoho času diskuzi o činnostech
a funkcích, které by nový Obecní dům měl při-
nést. Výsledkem je soustředění potřebných slu-
žeb. V objektu tedy bude kromě univerzálního sálu
malá moderní bezbariérová radnice, pošta a kva-
litní prostory pro lékaře a jejich pacienty. Sál může
sloužit od kromě tradičních ďáblickyćh bálů odpo-
vídajícím společenskyḿ událostem všeho druhu.

Mělo by to být velmi živé místo, kde si můžete vy-
řídit spoustu věcí, zažít mnohá přátelská, zábavná
i poučná setkání.

Fotoseriál od prvního výkopu k otevření obecního
domu najdete na   www.dablice.cz.
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PŘESTĚHOVALI
JSME SE
a vila z první
republiky opět
ožije dětmi.

ZAPLNILI JSME PRÁZDNO

ING. ARCH. PETER LACKO (A.LT ARCHITEKTI)

NA SEVERU OHRANIČUJE
NÁMĚSTÍ BÍLÝ DŮM, ZE KTERÉHO JE

SPRAVOVÁNA OBEC, ROZNÁŠÍ SE POŠTA A ORDINUJE
A V NĚMŽ BUDE NABÍZENO MNOHO DALŠÍCH KULTURNÍCH A SOCIÁLNÍCH SLUŽEB. 

S listopadem 89 přišel do Ďáblic i sen o náměstí,
přesvědčení, že každá dobrá obec má pulsující
centrum – své náměstí. Naši předchůdci měli od-
vahu a chuť zbavit se zanedbané továrny a místo
vyčistit pro budoucí náměstí. Postupně se v bez-

prostředním okolí objevila školka, knihovna, optika,
oční lékař, nové byty, sociální služby, lékárna, první
klubovny. Ale na druhou stranu zmizelo kino a kul-
turní dům. V tuto chvíli jsou nový Obecní dům s ki-
nosálem a kulturní centrum zpět na svém místě.
Navíc jsme vybudovali nové sportoviště, park,
rukodělnou dílnu s klubovnou seniorů, taneční a hu-
dební zkušebnu, ordinace lékařů a poštu. 

Správa obce je konečně v centru dění.

POŠTA



Zahrada je krásným společným dílem sousedů.
Vznikala přirozenou cestou, diskusí komunity,
která se stala „zadavatelem projektu.

Lidé dostali možnost společně si určit, jak má „je-
jich“ zahrada vypadat. Nechtěli jsme vytvořit jen
park, ale Zahradu – romantickou, veselou, zábav-
nou a zejména pro malé děti i dostatečně tajem-
nou. Šlo o to vytvořit místo, kde si každy najde
svůj oblíbený koutek. Společně se nám podařilo
vymyslet a částečně vyrobit něco opravdového,
trvalého, něco, co je přitom skutečně NAŠE.

VSTUPTE DO TAJEMNÉ ĎÁBLICKÉ ZAHRADY
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MULTIFUNKČNÍ ZAHRADA 
JE PROPOJENA 

S KOMUNITNÍM CENTREM
VLNA.

PO DVOU LETECH
OD SVÉHO 
OTEVŘENÍ
UŽ ZAHRADA
ROZKVÉTÁ

MNOHÉ PRVKY
VYRÁBĚLI NEBO
UPRAVOVALI
SAMI ĎÁBLIČTÍ 
OBČANÉ.

KOMUNITNÍ ZAHRADA BYLA
SLAVNOSTNĚ OTEVŘENA V RÁMCI
SOUSEDSKÝCH AKCÍ ĎÁBLICE
JINAK 16. ZÁŘÍ 2017.



KOMUNITNÍ CENTRUM VLNA BYLO
SLAVNOSTNĚ OTEVŘENO
V RÁMCI SOUSEDSKÝCH SLAVNOSTÍ
ĎÁBLICE JINAK 17. ZÁŘÍ 2016.

V Ďáblicích se nám podařilo vybudovat nové so-
ciální a kulturní centrum. Má tvar mořské vlny,
která se pozvolna zvedá z přilehlé zahrady. Zdvi-

hající se vlna vytváří hlediště pro diváky a ve svém
nejvyšším bodě tvoří střechu komunitního centra,
které je obklopené multifunkční zahradou. Velkou

KC VLNA
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výhodou je v teplém počasí prosklená otevírací
stěna, která umožní propojit vnitřní prostor s ven-
kovní terasou, vybavenou masivními dřevěnými
stoly a lavicemi, a pobytovou střechou/hledištěm
zahradního amfiteátru. Vnitřní život ve Vlně se
s okolím prolíná ještě více: na vlnách vás může
donést do altánu, k ohništi nebo vynést za po-
hybem na hřiště či k protažení se na outdooro-
vých cvičebních prvcích.

Návrh interiéru:
Petra Pekárková, 
stůl v zahradním
altánu: 
Aleš Pícha.

KOMUNITNÍ CENTRUM MÁ TVAR MOŘSKÉ VLNY,
KTERÁ SE POZVOLNA ZVEDÁ Z PŘILEHLÉ
ZAHRADY. HŘIŠTĚ NÁM SPRAVUJE SK ĎÁBLICE.

ING. ARCH. PETR HLAVÁČEK
(HEADHAND ARCHITEKTI)

VNITŘNÍ ŽIVOT VE VLNĚ SE PROLÍNÁ
TAKÉ S AKTIVITAMI NA HŘIŠTI, U OHNIŠTĚ, ALTÁNU
I ZAHRADĚ. PŘEDTÍM TU BYLA JEN HLÍNA, DNES
SE Z NÍ ZVEDÁ DIVADELNÍ AMFITEÁTR
S KLOUZAČKOU.
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Postavením KC Vlna spolu s multifunkční zahra-
dou se podařilo vnést do Ďáblic ještě více po-
spolitosti. Mám radost, že stále přibývá náv-
štěvníků klubovny i komunitní kavárny, a to ze
všech věkových kategorií. Přibývá také organizo-
vaných i příležitostných akcí, setkání a oslav.
Vlna nabízí bohatý sociální program, rovněž si
v ní můžete posedět u kávy, přečíst kus dobré
knihy nebo prostě jen tak spočinout či popoví-

dat. Probíhají zde různé plánované aktivity. Akus-
tické hudební večery, veřejné čtení, čtení dětem,
dámsky klub, promítání filmů, promítání doku-
mentů s besedou, bleší trhy, bazárky, ale i cvičení
a posilování těla nebo třeba vytvarné a tvůrčí
kurzy. My Ďábličáci tak máme kde spolu trávit
volný čas.

KC VLNA
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VELKOU VÝHODOU JE V TEPLÉM POČASÍ PROSKLENÁ OTEVÍRACÍ STĚNA, KTERÁ UMOŽNÍ
PROPOJIT VNITŘNÍ PROSTOR S VENKOVNÍ TERASOU, VYBAVENOU MASIVNÍMI DŘEVĚNÝMI STOLY
A LAVICEMI, A POBYTOVOU STŘECHOU/HLEDIŠTĚM ZAHRADNÍHO AMFITEÁTRU.

Ďáblice začaly žít na vlně komunitního       života
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KC VLNA

MŮŽETE POTKAT PANA STAROSTU JAKO MIKULÁŠE,
ZAŽÍT JARMARK, VLNĚNÍ, UHÁČKOVAT SI SÍŤOVKU,
ZACVIČIT SI JÓGU... VÍTÁNÍ OBČÁNKŮ

VE VLNĚ
MŮŽETE DÁLE
TVOŘIT
V RUKODĚLNÉ
DÍLNĚ NEBO
SI ZAJÍT JEN
TAK NA KÁVU
A ZÁKUSEK ČI
BEZLEPKOVÉ
DOBROTY.

K
O

M
U

N
IT

N
Í 

Ž
IV

O
T

K
O

M
U

N
IT

N
Í 

Ž
IV

O
T

Co všechno můžete ve Vlně zažít

Na míste zchátralého Pionýráku se vlní nová
energie a sousedská atmosféra.    

P lujeme na vlnách inspirativních    zážitku

a dalších setkání.
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Zdeněk Corn in memoriam se stal historicky
prvním Čestným občanem Ďáblic.
Zdeněk Corn stál v roce 1958 u zrodu hvězdárny
v Ďáblicích. Po desetiletí učiteloval v Ďáblicích
na základní škole, byl i jejím ředitelem. Hvězdárnu
šéfoval až do svého odchodu do důchodu v roce
1981. Zdeněk Corn si toto ocenění jednoznačně
zasloužil. In memoriam ho převzala 28. 2. 2018
jeho 92letá choť v doprovodu syna.

PRVNÍ ČESTNÝ
OBČAN ĎÁBLIC

Čestný občan 
Ďáblic

K
O

M
U

N
IT

N
Í 

Ž
IV

O
T

ĎÁBLICKÁ HVĚZDÁRNA, 60. LÉTA. 
ZDENĚK CORN STOJÍ ZCELA VLEVO.

USILOVALI JSME O ZAVEDENÍ INSTITUTU
ČESTNÉHO OBČANSTVÍ. OBEC SI MUSÍ VÁŽIT
DOBRÝCH A OBĚTAVÝCH SPOLUOBČANŮ
A PŘIPOMÍNAT SI, CO VŠECHNO PRO DOBRO NÁS
VŠECH VYKONALI. 

KDO BUDE DALŠÍ ČESTNÝ OBČAN ĎÁBLIC? 
SVÉ NÁVRHY NÁM MŮŽETE STÁLE POSÍLAT. 

NETRADIČNÍ SVATBY

Ďáblice nemají
obřadní síň, ale o to
zajímavější svatby
V roce 2014 se Miloš Růžička stal prvním zástup-
cem občanů Ďáblic v Zastupitelstvu hl. města
Prahy. Díky tomu se ďáblické svatby mohly konat
i mimo území Ďáblic. 

23

DIAMANTOVÁ SVATBA MANŽELŮ MILADY A JANA
SIGMUNDOVÝCH V PŘÍTOMNOSTI PŘÍBUZNÝCH 
A PŘÁTEL, „OPĚT ODDÁNI“ STAROSTOU
MILOŠEM RŮŽIČKOU.
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16. 9. 2016, v rámci sousedských setkání a před-
stavení všech ďáblických spolků jsme předali do
užívání poslední část areálu Vlna, a to Zahradu.
Starosta spolu s radní hl. m. Prahy Janou Plamín-
kovou přestřihli pásku ke vchodu a tu v mžiku
zabydlely ďáblické děti. Poté se v ní
konala diamantová svatba. 

Zažít Ďáblice jinak
Ďáblice se přidaly k pouličním slavnostem na-
zvaným Zažít město jinak, které se konají po celé
republice. 15. září 2018 se v Ďáblicích konaly již
počtvrté. Základní myšlenkou sousedské slav-
nosti je přetvářet ulice a veřejné plochy v místa
kulturního a společenského života, v místa pro
setkávání a rozvíjení sousedskych vztahů.

2. ročník proběhl 17. září 2016
Ústřední myšlenkou 2. ročníku byl strom – „Strom vzájem-
ného soužití, respektu a tolerance“, který byl společně
zasazen v komunitní zahradě, čímž byla zahájena její revitali-
zace. Součástí bylo také slavnostní otevření nového komu-
nitního centra Vlna, které bylo v této zahradě vybudováno.

3. ročník ve znamení
otevření multifunkční
zahrady

Strom
vzájemného soužití, respektu a tolerance

Zvon porozumění, vlastní identity a spolupráce
První ročník sousedských slavností se nesl ve
znamení zvonu, jehož zrestaurování jsme osla-
vovali 19. 9. 2015.
„Zvon je pro mě obrazem pro fungování spole-
čenství lidí. Zvon byl již od dávných dob použí-
ván jednak pro posílání zpráv, i jako přenašeč
varovného signálu. Síla jeho majestátního zvu-
ku ale není dána pouze silou tónu, který vznikne
úderem do těla zvonu, ale na mohutnosti na-
bude celkový zvuk zvonu teprve postupným
skládáním a zesilováním (rezonancí) jednotlivých
složek spektra zvuku. Stejným způsobem fun-
guje i společenství lidí a přenos jejich myšlenek
i skutků, které mezi sebou rezonují, navzájem se
oslabují nebo posilují. Pokud se sčítají/posilují,
pak i ony mohou dosáhnout mohutnosti, velké
síly a mohou být „slyšet a vidět“ velmi dlouho
a daleko.“ Ing. Miloš Růžička
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15. 9. 2018 žily
Ďáblice počtvrté jinak

a přenesly se do doby první republiky...
Čtvrtý ročník ukázal, že je u nás stále více

spolků. Po desítkách let se představili
ďábličtí divadelní ochotníci.



OŽIVUJEME NOVÉ 
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27. ledna 2018 se konal již třetí ročník masopustu.

a udržujeme
staré tradice
„Lidé mají k sobě blíž. 

Dodržujeme, oživujeme
a zakládáme nové tradice,” 

říká Simona Dvořáková.

Staré a nové tradice... pojdte se bavit



VÍTÁME AKTIVITU SENIORŮ

JEDNO Z MNOHA SETKÁNÍ
S HUDBOU PRO ĎÁBLICKÉ BABIČKY
A DĚDEČKY BYLO S JOSEFEM
ZÍMOU.

VÝLETY JSOU VELMI OBLÍBENÉ.

NA PODZIM A NA JAŘE
VYRÁŽÍME NA CELO-
DENNÍ VÝLETY. 
PRO SENIORY Z ĎÁBLIC
JSOU ZDARMA.

SENIOŘI SI ZALOŽILI
KLUB A JEJICH HESLEM
JE „DŮSTOJNÉ
A  AKTIVNÍ STÁŘÍ“.

CESTY SENIORŮ
S FINANČNÍ
PODPOROU OBCE

SENIOR TAXI

SENIOR TAXI

V ĎÁBLICÍCH SPORTUJEME
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Pro starší generaci máme mnoho aktivit:
– celodenní výlety za pamětihodnostmi
– pravidelná setkání s hudbou
– lidem nad 80 let přicházíme osobně

pogratulovat
– klubovna pro seniory
– rehabilitační cvičení, stolní tenis
– příspěvek na plavání a stravování
– senior taxi
– vzdělávací kurzy, terénní práce, rukodělné

a řemeslné dovednosti
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Síť dětských hřišť pro malé a nejmenší jsme rozší-
řili o sportoviště s umělým povrchem a Zahradu
všech generací (obojí v areálu KC Vlna). K tomu
jsme se rozhodli vytvořit a udržovat dvě rekreační
louky („V lágru” a u Hvězdárny). Poslední novinkou
je fitpark Na Znělci. Ten plánujeme doplnit o vý-
sadbu zeleně, na kterou by měla z východu navá-
zat největší stromová výsadba v Ďáblicích. 

DH NA BLATECH

DH SK ĎÁBLICE

DH KOSTELECKÁ

DH OSINALICKÁ

DH U PREFY

DH K LOMU

DH ČERVNOVÁ–ČERVENCOVÁ

DH FIT PARK NA ZNĚLCI

DH KONÍČKOVO NÁMĚSTÍ

NA ZNĚLCI

NA BLATECH

ČERVENCOVÁ

K LOMU

Žijeme tu
s vámi, jsme
také senioři

Vysoký věk by neměl být
překážkou pro plnohodnotný život

Hřiště máme pro malé i velké



CO SE NESTALO
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Skládka
nebyla rozšířena
a navýšena
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Nejezdí více
kamionů
přes Ďáblice
„Jako starosta naší městské části se již osmým
rokem musím věnovat problematice tzv. silničního
okruhu kolem Prahy (SOKP) a budoucí možné
ochraně Ďáblic před negativními jevy takové
stavby (ochrana našeho zdraví, životního prostředí,
rozvoje a hodnoty majetku). Mnohé vám o tom píšu
ve zpravodajích. Usilujeme o to, aby nevedly dvě
dálnice skrze obytnou zástavbu. Nechceme, aby
tak blízko projíždělo okolo 120 tisíc aut denně,
zvláště když nezbytnost takové stavby a právě
v trase přes Ďáblice není podle našeho názoru
přesvědčivě zdůvodněna.” Ing. Miloš Růžička

„I po dlouhých dvanácti letech aktivního vystu-
pování proti dalšímu rozšiřování skládky a pro-
dlužování délky skládkování budeme nadále
pokračovat v tomto trendu. Máme připravenu
rozsáhlou argumentaci na podporu ukončení
skládkování a pro vyjednávání o otázkách sou-
visejících s rozvojem, ekonomikou a životním
prostředím.“   Ing. Tomáš Dvořák

Skládka

Investor neprokázal, že pozemky, na kterých
chce stavět, nepatří řádu křižovníků a nepovedlo
se mu přes náš nesouhlas prosadit výstavbu by-
tových domů s podzemními garážemi
pro 650 obyvatel v místě pramenišť
Mratínského potoka. 

NEPODAŘILO SE:
– i díky naší aktivitě se nepodařilo zvětšit

skládku odpadů západním směrem a dále
pokračovat v aktivním skládkování
ve velkém rozsahu

– nepodařilo se zatím ani prosadit další
skládkování do výšky na již uzavřených
a zakrytých starých částech skládky

Zpráva o hospodaření městské části
v období 2010–2014
a 2014–2018

„Podnikatelé”
nepostavili bytové
domy pro 600 lidí
na pozemcích křižovníků
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S koncem volebního období předkládáme z vlastní
iniciativy všem spoluobčanům přehled o našem
hospodaření s majetkem Ďáblic. Obsahuje i srov-
nání s obdobím 2006–2010.

UPŘEDNOSTŇUJEME DLOUHODOBÝ POHLED
NA ROZVOJ OBCE. OBECNÍ MAJETEK (PŘÍRODU,
POZEMKY, BUDOVY, ÚSPORY) JSME UCHOVÁVALI
A ZHODNOCOVALI TAK, ABY PŘINÁŠEL UŽITEK
NÁM VŠEM I PŘÍŠTÍM GENERACÍM. 
VŽDY JSME HOSPODAŘILI S VYROVNANÝM
PROVOZNÍM ROZPOČTEM. 
DOKÁZALI JSME, ŽE TO UMÍME.
(VIZ ZPRÁVA O HOSPODAŘENÍ 2010–2014, 2014–18).

BOHATSTVÍ OBCE ROSTE. VE SPOLUPRÁCI
S DALŠÍMI STAROSTY SE PODAŘILO VYJEDNAT
VÝZNAMNÉ NAVÝŠENÍ PROVOZNÍ DOTACE
Z ROZPOČTU PRAHY. JEŠTĚ V ROCE 2014 TO BYLO
9 MILIONŮ KORUN, NYNÍ JSME NA 21 MILIONECH
KORUN!
DO VLASTNICTVÍ JSME TAKÉ ZÍSKALI NOVÉ
POZEMKY, VČETNĚ STAVEBNÍCH.

S INVESTORY VŽDY DOJEDNÁVÁME SPLNĚNÍ
MNOHA PODMÍNEK, JAK Z POHLEDU OCHRANY
KRAJINY, PROSTUPNOSTI ÚZEMÍ A ZELENĚ, TAK
Z POHLEDU DOPRAVY, ODPADŮ A VEŘEJNÉ
VYBAVENOSTI. UZAVŘELI JSME DOHODY
O KOMPENZACÍCH V CELKOVÉ HODNOTĚ CCA
19 MILIONŮ KORUN.

ROZVOJ OBCE

Jak chápeme rozvoj Ďáblic, jak jsme spravovali svěřený majetek a řídili městskou část? 

K tomu se více dozvíte na našich stránkách www.STAROSTOVE-DABLICE.CZ 

Najdete tam podrobný
programový dokument
„Samospráva a rozvoj
naší obce“ a závěrečnou
„Zprávu o hospodaření
a činnosti“.

Zdroj: Zpráva o hospodaření 
a činnosti, www.dablice.cz



     

Po dva roky jsme mohli sledovat přístavbu nové
části budovy a přestavbu vnitřního uspořádání
školy. Vznikly nové třídy včetně venkovní na střeše.
Bylo rekonstruováno sociální zařízení a proběhla
vyḿěna oken. Byla zakoupena nová kuchyňská
linka, nové technologie, in teraktivní tabule, byla vy-
lepšena akustika tříd, společnyćh prostor a tělo-
cvičny. Parkoviště se přestavělo na venkovní školní
náměstí a vznikl bezpečnější vchod do školy.

VZDĚLÁVÁNÍ
PŘÍSTAVBA A PŘESTAVBA BUDOVY ŠKOLY
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Ve spolupráci se spolkem rodičů Parkán došlo také
na otevření nové školní knihovny. V nové vstupní
hale v ZŠ byla vytvořena barevná skládací akus-
tická příčka, kterou je možné pohotově rozdělit
velky ́prostor na dva menší. Děti si v hale oblíbily
dřevěné respirium, které jim připomíná „vířivku“.

NAŠE NOVÉ CÍLE
Bezpečněji do školy: připravili jsme přestavbu
ulice U Parkánu u školy (zpomalení dopravy,
chodníky, přechod, K+R).
Ještě zábavněji ve škole a školce:
výstavba venkovního zázemí školy, obnova
zahrady, dílen/cvičné kuchyně, odborné
učebny. Opravy vybavení, nové areálové
chodníky a vytápění školky.

V pátek 6. října 2017 proběhlo slavnostní znovu-
otevření areálu ďáblické školy. Škole požehnali re-
prezentanti Rytířského řádu křižovníků s červenou
hvězdou a ďáblické farnosti Církve českosloven-
ské husitské.

Škola se stala
fakultní školou

V letech 2015–2017 došlo v rekordním čase k vnitř-
ní přestavbě a přístavbě školy, k funkčnímu pro-
vázání všech přístaveb a k celkové modernizaci
celého sjednoceného areálu budov. Šlo o největší
stavební zásah od založení školy. Založena a vys-
věcena byla v roce 1901.

ŠLO O NEJVĚTŠÍ STAVEBNÍ
ZÁSAH OD ZALOŽENÍ ŠKOLY
V ROCE 1901 A V TUTO
CHVÍLI MÁME JEDNU 
Z NEJKRÁSNĚJŠÍCH ŠKOL.

NAŠE DĚTI SE UČÍ 
I NA STŘEŠE.
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OŽIVENÍ MÍSTNÍCH SPOLKŮ, 
KLUBŮ A ORGANIZACÍ  
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Probíhá druhá
rekonstrukce hasičárny
Když jsem nastupoval před osmi lety do funkce
starosty Ďáblic, byl zdejší hasičský sbor mrtvá
schránka. Chvíli trvalo, než se aktivně přidali
a jednotka se začala profesionalizovat. Stali se
z nich „dobrovolní profesionálové“. Oslavili jsme
115. výročí existence hasičského sboru v Ďábli-
cích, probíhá druhá rekonstrukce hasičárny. Náš
sbor zasahuje i při povodních, po vichřicích a mra-
zech, pomáhá se zavlažováním parků atd... 
Hasiči se také více otevřeli veřejnosti a začali na-
příklad pořádat dny otevřených dveří v hasičské
zbrojnici, akci Hasičem na zkoušku, chodit do
školek a škol, mají kroužek Mladý hasič. 

14. DUBNA 2018 SE KONAL PRVNÍ ROČNÍK
HASIČSKÝCH ZÁVODŮ PRO JEDNOTKY SBORŮ

DOBROVOLNÝCH HASIČŮ Z PRAHY O POHÁR
STAROSTY ĎÁBLIC. 

Spolky, kluby a organizace působící v Ďáblicích se
víc a víc rozrůstají. Svou činnost představují vždy
na zářijové akci Zažít Ďáblice jinak. Letos jsme na
sousedských slavnostech mohli vidět:
– Taneční škola HIT
– Hudební sdružení Ďáblík
– Kasumi Dojo a samurajové
– Ďábličtí divadelní ochotníci 
– Chovatelé drobného zvířectva
– Ekocentrum Českého svazu ochránců přírody
– Dětský klub Maata
– Spolek Parkán
– Sbor dobrovolných hasičů Ďáblice

a kroužek Mladých hasičů
– SK Ďáblice
– Centrum stolního tenisu Ďáblice

PŘÍRODOVĚDECKÝ KROUŽEK

SAMURAJOVÉ

BOJOVÁ UMĚNÍ

MLADÝ HASIČ

TANEČNICE
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MOŽNOST POHYBU, RELAXACE
PŘITAHUJE NEJEN ĎÁBLIČANY.

PŘI STEJNÝCH NÁKLADECH
JSME ZTROJNÁSOBILI VÝMĚRU
UDRŽOVANÉ ZELENĚ.
SPRAVUJEME CCA 74 HA
ZELENĚ.

REVITALIZACÍ BLÍŽE
K PŘÍRODĚ

PĚŠÍ CESTA LÁKÁ NEJEN BĚŽCE A CHODCE, ALE
I VOZÍČKÁŘE, IN-LINE BRUSLAŘE A KOLOBĚŽKÁŘE.
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Ďáblice byly vždy
vyhledávaným
výletním místem
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NOVÁ MLATOVÁ CESTA MEZI HVĚZDÁRNOU 
A JEZÍRKEM "U HRBKŮ" SE STALA HLAVNÍ
PROMENÁDNÍ TRASOU.

PŘI JEDNÉ Z JARNÍCH BOJOVEK
SE DĚTI SKAMARÁDILY
S MAMUTEM, KTERÝ SE PÁSL 
NÁHODOU OPODÁL.



Rozsvítili jsme
Ďáblice

SVĚTLO V ULICÍCH, SVĚTLO ZA OKNY
NAŠICH DOMOVŮ, SVĚTLO V OČÍCH DĚTÍ,
SVĚTLO NA KONCI KAŽDÉHO TUNELU
A KAŽDÉ CESTY, SVĚTLO V DUŠI.
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Pozn.: Mnohé obce vyměňují výbojky nebo celé lampy veřejného osvětlení a nahra-
zují je novými, s jiným spektrem vyzařovaného světla, které neškodí lidskému zdraví
i ostatním živočichům.  Měřili jsme po celých Ďáblicích, svítíme „zdravě“!
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    Vážení spoluobčané, 
přicházíme s obnoveným týmem, zkušenostmi,
novými cíli. Opět nabízíme svůj osobní čas, místní
znalosti a zkušenosti prověřené v našich profe-
sích, při řízení městské části a na mnoha akcích,
které jsme pro radost svou a ostatních pořádali.    

PODĚKOVÁNÍ
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1. ING. MILOŠ RŮŽIČKA, 55 let,
projektový manager, starosta MČ
2. ING. TOMÁŠ DVOŘÁK, 55 let,
stavební inženýr, člen rady MČ
3. MGR. SIMONA DVOŘÁKOVÁ, 41 let,
překladatelka, učitelka, organizátorka akcí MČ,
4. ING. LUDVÍK TESAŘ, Ph.D., 47 let,
IT – vývojář, programátor
5. MARKÉTA STRÁNSKÁ, 49 LET,
produkční, členka rady MČ
6. MGR. JIŘÍ KŘÍŽ, 49 let, advokát
7. ING. JINDŘICH PAVEL, 47 let, 
projektový manager IT
8. MARIE RABUŠICOVÁ, 62 let,
pečovatelka v důchodu
9. MGR. ILONA BLAŽKOVÁ, 44 let,
dětská psycholožka
10. MICHAL KLÍMEK, 25 let, automobilový technik
11. ING. JAN HRDLIČKA, 53 let, projektový
manager ve stavebnictví, sportovní trenér mládeže
12. VLADIMÍR SAILER, 58 let, umělecký kovář
13. MUDR. ZUZANA ADAMOVÁ, 60 let,
ambulantní gynekolog – porodník
14. ING. JAN TÄUBEL, 70 let, 
manager strojařských firem v důchodu
15. MICHAL MOŠNIČKA, 53 let, finanční analytik,
jednatel, předseda SK Ďáblice a trenér mládeže   
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Poděkování 
Rádi bychom na tomto místě připomněli vás všechny,
kteří jste se tolik zasloužili o to, že bylo v této brožuře
o čem psát.
Děkujeme kolegům zastupitelům, všem, kteří se zaslou-
žili o stabilní a kvalifikovanou správu obce i korektní kon-
trolu naší práce.
Zvláštní dík patří radě MČ, která byla po celou dobu an-
gažovaným nositelem a vykonavatelem vaší vůle a roz-
hodnutí zastupitelstva.
Děkujeme všem čtenářům těchto řádků. Děkujeme za
váš zájem o Ďáblice, děkujeme že jste a tvoříte pestré
společenství ďáblických občanů a patriotů.

S přáním všeho dobrého
STAROSTOVÉ A NEZÁVISLÍ v Ďáblicích
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AVZKAZY NAŠICH SOUSEDŮ

Ing. Jiří Fidranský, CSc.
Manažer
Bývalý ředitel pro vývoj Aero Vodochody, řídil vývoj le-
tounu L159 pro českou armádu, president Ibis Aero-
space a následně ředitel Exova s.r.o., člen evropského
vedení Exova Group.
„Jsem rád, že se Ďáblice rozvíjejí a žijí. Chodíme rádi do
Vlny, na kávu, promítání nebo koncert. Díky Battistově ci-
helně už nemusíme jezdit za slušnou večeří do centra
Prahy. Ďábličák je ideálním tréninkovým místem pro
běžce, jaké na pražských Vinohradech nenajdete. Kolik
pražských čtvrtí dokázalo postavit novou školu a obecní
dům?”

Ing. Dušan Sýkora
Ředitel cenotvorby České spořitelny, a.s.
„Dlouhodobě podporuji sportovní aktivity obce a SK Ďáb-
lice včetně výstavby zastřešeného multifunkčního spor-
toviště (haly). Podporuji další rozšiřování sportovních akti-
vit pro ďáblické děti a také pro ďáblickou školu, která
nemá vlastní sportoviště, a to i přes skutečnost, že v blíz-
kosti areálu SK Ďáblice bydlím.”

David Výborný
Hokejový reprezentant, držitel olympijské
medaile a dalších medailí ze světových
mistrovství
„Jako profesionální sportovec podporuji rozvoj sportovní
infrastruktury v Ďáblicích určených územním plánem pro
sport včetně multifunkční haly. Určitě nechci, aby se tyto
plochy využily pro jiné účely a pro jiné záměry. Rozvoj
sportovních aktivit dětí je ve vyspělém světě trend, který
můžeme nastartovat i u nás v Ďáblicích.”

MUDr. Jan Hach, 
Primář ortoped.    oddělení nemocnice Mělník
Věci veřejné v Ďáblicích
„V Ďáblicích bydlím od roku 2002, za dobu, co zde byd-
lím, jsem zaznamenal výrazný posun ve vztazích mezi za-
stupitelstvem a občany od klasického „vrchnost-poddaní“
směrem ke vztahu spíše partnerskému. Současné zastu-
pitelstvo se opravdu stará o věci veřejné a nemusí do
světa troubit, že to „myslí upřímně“, neboť tato skutečnost
je jasně vidět jaksi sama od sebe. Příkladem za všechny
budiž nový obecní dům nebo rekonstrukce školy.
Vzhledem k činnosti, jíž se živím, vnímám vysoce nadstan-
dardní úroveň zdravotnické péče, kterou se v Ďáblicích
podařilo zajistit – máme zde (dokonce více než jed-
noho!) praktického lékaře, oční ordinaci, lékárnu, rehabi-
litaci a další. Ve srovnání s celorepublikovým průměrem
je to neuvěřitelný luxus.”
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